
 1

 
AKADEMICKÝ   SENÁT 

UNIVERZITY  PALACKÉHO V OLOMOUCI 
__________________________________________________________________ 

Rektorát, Křížkovského 8,  771 47  OLOMOUC 
Předseda AS UP tel.:  585 634 286  e-mail: kubinek@prfnw.upol.cz 

Kancelář AS UP tel.: 585 631 013 e-mail: puchinge@rupnw.upol.cz 
 

Z á p i s     č. 7/2009 
ze zasedání Akademického senátu Univerzity Palackého v Olomouci 

dne 4. března  2009 
 
Přítomni:    dle prezenční listiny  18 členů 
Omluveni:   Mgr. Hurtová, JUDr. Hodulík, Mgr. Frýdecký 
Hosté:          rektor UP, prorektorka Ulrichová,  prorektor Weigl, prorektor Chráska, prorektor  
                     Malacka,  kvestorka UP, prof. Opatrný 
                      
Program:  

1. Ověření zápisu a kontrola usnesení ze dne 17. 12. 2008 a 28. 1. 2009 (dr. Langer) 
2. Volba delegáta do RVŠ pro funkční období 2009-2011 za FZV UP  
                                                                                  (předkládá předsedkyně AS FZV UP)                             
3. Legislativní rubrika                                                                               
- návrh změny Statutu UP (V. změna) v čl. 7 odst. 2 a v čl. 13 odst. 2  
                                                                                                    (předkládá rektor UP)  
-    návrh nového Statutu PdF UP                                 (předkládá předseda AS PdF UP) 
- novela Volebního  a jednacího řádu AS PF UP     (předkládá předseda AS PF UP)  
- návrh změny Řádu vysokoškolské koleje UP                     (předkládá kvestorka UP)                              
4. Ekonomická rubrika                                                         (předkládá rektor UP)                                    
- mimořádná dotace z MŠMT na rok 2008 pro UP   
- návrh rozdělení příspěvku podle ukazatele A+B1v roce 2009                                     
5. Informace z RVŠ 
6. Studentská rubrika 
7. Různé 
 podpora „Hradeckého prohlášení“ (odmítnutí dosavadního postupu přípravy Bílé 

knihy terciárního vzdělávání a nesouhlas s tím, aby tento dokument byl považován za 
základ pro přípravu věcného záměru zákona o VŠ) 

 
    Zasedání AS UP začalo ve 13, 05 hod. ve velké  zasedací místnosti RUP. 
 
V úvodu zasedání předseda AS UP doc. Kubínek přivítal hosty a oznámil změnu v programu 
jednání – na základě stanoviska LK AS UP předseda AS UP stáhl z programu návrh změn Řádu VŠ 
koleje UP; předložený návrh není návrhem na změnu řádu (novelou), ale jde o dosavadní znění 
s vyznačením změn (které má být přílohou novely). LK AS požaduje předložení novely řádu (po 
jednotlivých bodech) s tím, že nyní předložený text bude přílohou této novely. Předložená verze 
nebyla navíc zatím projednána v kolejní radě.  
 
Hlasování o usnesení č. 1 (přítomno 17 senátorů): pro 17 
AS UP schválil upravený program jednání senátu dne 4. března 2009. 
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Ad 1)  Ověření zápisu a kontrola usnesení ze dne 17. 12. 2008 a 28. 1. 2009  (dr. Langer)  
 

 zařazení Konfuciovy akademie do organizační struktury UP – prorektor Malacka jednal 
s děkanem FF UP o možnosti sjednocení všech univerzitních center na UP (Francouzské a 
Britské centrum,  KA, Rakouská knihovna a další); 

 Jednotný vizuální styl UP – prorektor Malacka jednal s  dr. Marešovou, která  začátkem  
dubna předloží návrhy na spolupráci s UP při tvorbě JVS UP; 

 posílení spojů – prorektor Malacka jednal s primátorem o posílení spojů v nedělních 
odpoledních a večerních hodinách  při návratu studentů na koleje, primátor slíbil  tento  
požadavek vyřešit v rámci zavedení  nového dopravního systému; 

 příprava SZŘ UP – prorektor Chráska ve spolupráci s proděkany pro studijní záležitosti 
připraví nový SZŘ UP, který předloží senátu na červnovém zasedání; 

 zveřejňování kvalifikačních prací – prorektor Chráska uvedl, že od akademického roku 
2008/2009 jsou studenti povinni vkládat zadání své kvalifikační práce do databáze STAGu; 

 prošetření způsobu nákupu potravin do Menzy UP – kontrola OIAK UP nezjistila, že by 
pracovníci Menzy UP nakupovali předražené potraviny. Kontrola však na základě 
kontrolních nálezů upozorňuje, že současná praxe pořizování potravin je nevyhovující jak 
z pohledu zákona o finanční kontrole, tak vzhledem k zákonu o veřejných zakázkách. 
Kontrolor navrhuje zavedení dynamického nákupního systému (Souhrn závěrů ze zprávy o  
výsledku mimořádné kontroly OIAK je uložen v Kanceláři AS UP). 

      Předseda senátu informoval, že ředitelka SKM předložila výsledky analýzy nákupu potravin   
      ve stejném období, kde dokladuje úsporu 40 tis. Kč (Souhrn závěrů zprávy SKM je uložen  
      rovněž v Kanceláři AS UP). Rektor konstatoval, že problematika výběru dodavatelů musí  
       být dořešena a pak bude závěrečná zpráva o provedené kontrole předložena senátu 
 hlasování per rollam – dne 31.1.2009 předseda AS UP požádal senátory, aby hlasovali 

formou per rollam o dvou usneseních, které zajistily možnost konání  doplňovací volby do 
AS UP na FZV UP a s tím související technickou úpravu Statutu UP o počtu členů AS UP.  

 
Návrh na usnesení č. 1: 
Čl. 7 odst. 2 Statutu UP zní: 
„Každá fakulta je zastoupena dvěma senátory z řad akademických pracovníků a jedním 
senátorem z řad studentů.“ 
 
Návrh na usnesení č. 2: 
AS UP vyhlašuje volby senátorů AS UP za Fakultu zdravotnických věd, a to dvou senátorů 
z řad akademických pracovníků a jednoho senátora z řad studentů.  
Zároveň AS UP schvaluje složení volební komise navržené AS FZV UP ve složení:  
Předseda – Marie Pavlíková 
Místopředseda – PhDr. Danuška Tomanová, CSc. 
Členka – Bc. Helena Přibylová 
Tato komise plní úkoly hlavní i dílčí volební komise ve smyslu čl. 3 VJŘ AS UP, přičemž se 
řídí přiměřeně ustanoveními VJŘ AS UP o volbách. 
 
Výsledek hlasování  mimo zasedání (per rollam) ve věci  rozšíření počtu senátorů AS UP  
zastupujících nově vzniklou Fakultu zdravotnických věd UP a vyhlášení dílčích voleb do AS UP na  
této fakultě 
 
Vyjádření senátorů 
Usnesení č. 1:             souhlasí   16                  nesouhlasí                  zdržel se  5 
Usnesení č. 2:             souhlasí    16                 nesouhlasí                  zdržel se  5 
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Hlasování per rollam o usnesení č. 2 
Usnesení č. 1 a č. 2 ve věci  rozšíření počtu senátorů AS UP zastupujících nově vzniklou 
Fakultu zdravotnických věd UP (Statut UP čl. 7 odst. 2) a vyhlášení dílčích voleb do AS UP na  
této fakultě  byla přijata třípětinovou většinou hlasů všech senátorů AS UP. 

 
 
Ad 2)     Volba delegáta do RVŠ pro funkční období 2009-2011 za FZV UP  
 
AS FZV UP na svém zasedání dne 29.1.2009 schválil Mgr. Janu Kameníčkovou jako delegátku 
do sněmu RVŠ pro funkční období 2009-2011 za FZV UP.  
            
Volba skrutátorů pro tajné hlasování: 
Navržení senátoři – Mgr. Pavel Tuček a  Aleš Obr – s návrhem souhlasili.  
 
Hlasování o usnesení č. 3 (přítomno18 senátorů): pro 17    zdržel se 1 
AS UP schválil jako skrutátory pro volbu delegáta do RVŠ  Mgr. Pavla Tučka a  Aleše Obra.  
 
                
Tajná volba o usnesení č. 4 (přítomno17 senátorů): počet kladných hlasů 17 
AS UP schválil Mgr. Janu Kameníčkovou jako delegátku  za FZV UP  do sněmu   RVŠ na 
funkční období 2009-2011.                    
 
 
 
Ad 3)     Legislativní rubrika 
Stanoviska LK AS UP k jednotlivým projednávaným materiálům přednesl JUDr. Bartoň, předseda 
komise.                                                                                                                                                                    
 

 Návrh na změnu Statutu UP (V. změna) 
 
V souladu s § 9 odst. 1 písm. b) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, ve znění pozdějších 
předpisů, navrhuje rektor UP změnu Statutu UP, a to následovně: 
 
1. Článek 7 odst. 2 se mění a zní: - schváleno hlasováním formou per rollam (viz bod 1 zápisu) 
 
„Každá fakulta je zastoupena dvěma senátory z řad akademických pracovníků a jedním 
senátorem z řad studentů.“  
 
2. Článek 13 odst. 2 se mění a zní: 
 
„SR UP má 15 členů.“ 
 
Důvod: Členy Správní rady UP jmenuje a odvolává po projednání s rektorem ministr MŠMT ČR. 
Rektor hodlá navrhnout ministrovi další členy tohoto obligatorního orgánu veřejné vysoké školy, a 
to zejména s ohledem na nezbytnost rozšíření počtu kvalifikovaných odborníků ve vazbě na jejich 
působnost danou zejména ust. § 15 odst. 1 zákona o VŠ v souvislosti s přípravou Operačního 
programu Výzkum a vývoj pro inovace. Dalším důvodem je operativnost zasedání a zajištění  
usnášeníschopnosti podle Statutu SR UP (hlavní norma UP č. B1-03/1 čl. 4 odst. 4).  
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Stanovisko LK:  doporučila schválit. 
 
 
Hlasování o usnesení č. 5 (přítomno 18 senátorů):  pro 18    
AS UP schválil návrh změny Statutu  UP v čl. 13 odst. 2.  
 
 

 Návrh nového Statutu PdF UP  
 
Předseda AS PdF  předložil návrh nového Statutu PdF UP, který byl schválen v AS PdF dne 
18.2.2009. Legislativní komise již tento vnitřní předpis fakulty  předjednala na minulém zasedání a 
vznesla své připomínky. Dr. Langer, zástupce PdF v LK AS UP, konstatoval, že doporučení komise 
byla projednána v Kolegiu děkanky  a v AS PdF a byla zapracována do textu statutu s výjimkou čl. 
3 odst. 1  (tj. zvážit vypuštění druhé věty-umožňuje omezení volebního práva). Komise však trvá na 
realizaci doporučené úpravy textu. 
Předseda AS PdF na dnešním zasedání AS UP oznámil, že sporný bod se ze Statutu PdF UP 
vypouští, tj. v čl. 3 odst. 1 se z textu vypouští druhá věta. 
   
Hlasování o usnesení č. 6 (přítomno 18 senátorů):  pro 18    
AS UP schválil návrh nového Statutu PdF UP ve znění doporučeném LK AS UP a 
odsouhlaseném na zasedání AS UP předsedou AS PdF.  
 
 

 Novela Volebního a jednacího řádu  AS PF UP 
 
Předseda AS PF  předložil návrh novely VJŘ AS PF, který byl schválen v AS PF dne 21.1.2009. 
Hlavní částí novelizace je zavedení možnosti (doplněním čl. 18a VJŘ AS PF UP) tzv. hlasování 
per-rollam (hlasování mimo zasedání), což má napomoci akceschopnosti jednání AS PF UP. 
Stanovisko LK: doporučila schválit. 
 
Hlasování o usnesení č. 7 (přítomno 18 senátorů):  pro 18    
AS UP schválil předložený návrh novely Volebního a jednacího řádu  AS PF UP. 
 
 
 
Ad 4)  Ekonomická rubrika                                        
 

 Návrh způsobu rozdělení dodatečně poskytnutého příspěvku z MŠMT na rok 2008 
 
Předložený písemný materiál k tomuto bodu komentovala kvestorka UP. 
           MŠMT v rámci své působnosti dané zákonem o vysokých školách navýšilo svým 
rozhodnutím č. j.: 25149/2008-33 hodnotu příspěvku poskytovaného  pro rozpočtové období roku 
2008 tak, že výše příspěvku ze státního rozpočtu na vzdělávací, vědeckou, výzkumnou, vývojovou, 
uměleckou nebo další tvůrčí činnost (viz § 18 odst. 2 písm. a) zákona) byla navýšena pro UP  o 
částku 5 713 tis. Kč. Prostředky jsou účetně převedeny  do centrálního Fondu provozních 
prostředků (FPP). Podle rektora UP v této věci došlo k dohodě s děkany fakult, z níž vyplývá, že 
prostředky budou uloženy ve FPP a budou použity ke krytí jednorázových či nahodilých výdajů, 
které nebudou mít své finanční zdroje určené rozpočtem roku 2009.  
 
Stanovisko EK tlumočil Mgr. Parma, předseda komise. 
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Komise řešila otázku, zda převést  dodatečně poskytnutý příspěvek z MŠMT do centrální rezervy 
UP (CR), protože o použití prostředků z CR rozhoduje AS UP, proto tyto prostředky zůstanou pod 
kontrolou senátu, a nebo zda tyto prostředky rozdělit na jednotlivé fakulty podle počtu studentů 
k 31.10.2007. Dodatečný příspěvek z MŠMT  je formálně navýšením příspěvku podle ukazatele A+ 
B1.  Nakonec komise po diskusi přijala doporučení pro AS UP, aby dodatečný příděl prostředků byl 
převeden do CR UP. 
 
Hlasování o usnesení č. 8 (přítomno 18 senátorů):  pro 18    
AS UP schválil převedení  dodatečně poskytnutého příspěvku pro UP z MŠMT na  rok 2008 
ve výši 5 713 tis. Kč do centrální rezervy UP.  
 
 

 Návrh rozdělení příspěvku podle ukazatele A+B1 v roce 2009 
(předložené materiály: - komentář k rozdělení příspěvku podle ukazatele A+B1 pro rok 2009, 

- návrh dělení příspěvku podle ukazatele A+B1 pro rok 2009, 
- komentář k nárůstu rozpočtových výdajů součástí charakteru CJ a CP v roce 2009, 
- vývoj úroků z postoupení pohledávek na inv. akci Envelopa k 31.12.2008. 

 
Metodika dělení příspěvku stanoveného podle ukazatele A+B1 na rok 2009  byla schválena v AS 
UP dne 17.12.2008. 
Z celkové výše příspěvku stanoveného MŠMT pro UP pro rok 2009 přerozdělit ve prospěch 
centrálních prostředků a centrálních jednotek  21,6 % objemu příspěvku stanoveného podle 
počtu studentů všech fakult k datu 31.10.2008. 
Pro krytí financování výdajů každé z fakult hrazených z příspěvku stanoveného podle 
ukazatele A+B1 zůstává k dispozici 78,4 % objemu příspěvku stanoveného podle počtu 
studentů jednotlivých fakult. 
Základní informace a podrobný výklad k návrhu rozdělení příspěvku v roce 2009 provedla  
kvestorka UP.  
 
Hodnota příspěvku podle ukazatele A+B1 stanoveného pro UP celkem činí pro rok 2009 – 999 659 
tis. Kč,  z této částky zůstává k dispozici fakultám 783 733 tis. Kč a  pro centrální jednotky UP (CJ) 
a centrální prostředky UP (CP) 215 926 tis. Kč.. 
 
Rozpravu členů EK k některým údajům v předloženém materiálu  tlumočil Mgr. Parma: 
 

1. Sankce za překročení počtu studentů 
Podle údajů z MŠMT byla UP sankcionována za 89 přepočtených studentů celkovou částkou 4 227 
tis. Kč. Došlo k dohodě mezi děkany fakult o solidárnosti a z ní vyplývajícím poměrném rozdělení 
této sankce mezi fakulty.  

2. Nárůst rozpočtu CJ vůči CP v rámci stanoveného podílu  
Faktický nárůst  rozpočtu CJ vedení UP zdůvodňuje nutným nárůstem mzdových prostředků i režie.  

3. Kontrola hospodaření a činnosti CJ 
Hospodaření a činnost většiny CJ není dostatečně kontrolována a reflektována AS UP. EK požaduje 
předložit AS UP výsledky auditu na CVT  a vyžadovat pravidelně zprávu o činnosti CVT (postupně 
bude AS UP požadovat zprávy o činnosti a hospodaření ostatních CJ). 

4. Investiční výstavba 
V navrhovaném podkladu pro rozpočet lze konstatovat výrazný   pokles prostředků na investiční 
výstavbu (IV).   

5. Otázka výše podílu CJ a CP z příspěvku podle ukazatele A+B1  
EK jednala o možnosti diskuse nad výší podílu CJ a CP a doporučuje AS UP zvážit, zda začít 
novou diskusi. 
Komise doporučila schválit návrh rozdělení příspěvku podle ukazatele A+B1 v roce  2009.   
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V rozpravě vystoupili dr. Riegrová, doc. Kubínek, doc. Lach, Mgr. Tuček, dr. Langer, doc. Mazal. 
Na dotazy odpovídali členové vedení UP. 
 
Prorektor Weigl doplnil informace k tabulce „Úhrad z CP v roce 2009“- k položkách 11,12,13 
nejsou uvedeny konkrétní akce, poněvadž ještě není rozhodnuto, které se budou v letošním roce 
realizovat. Požadavky z fakult dosahují výše až 100 mil. Kč. Po vyjasnění financování a 
kofinancování inv. akcí budou vybrány jednotlivé akce k realizaci v roce 2009.  
 
Kvestorka doplnila informaci k sankcím za překročení počtu studentů, že pro rok 2009 MŠMT 
zavedlo průměrný vážený koeficient ekonomické náročnosti studia na VVŠ (na UP představuje 
1,396…) a je vnitřní záležitostí školy, jak prostředky rozdělí. U 89 studentů by použití reálných 
koeficientů znamenalo dvojnásobnou sankci, tj. více než 8 mil. Kč. 
 
Zadání výběrového řízení na ostrahu, úklid a kancelářské potřeby – kvestorka uvedla, že  tajemníci 
obdrželi zadávací dokumentaci  k posouzení ostrahy a úklidu na fakultách a mají nahlásit konkrétní 
požadavky, aby byl zajištěn správný postup při zadávání výběrového řízení na tyto služby. 
Na základě skutečné spotřeby kancelářských potřeb se vyjednává o vyhlášení  výběrového řízení na 
tyto služby.   
 
Prorektorka Ulrichová upozornila na možnosti využívání grantových finančních prostředků na 
pracovištích, které jsou částečně určeny na mzdy.  Při hledání nového způsobu dělení  financí 
využít na pracovištích jednotlivých fakult, prostřednictvím odpovědných řešitelů, pravomoc 
hospodařit s těmito prostředky. 
 
Hlasování o usnesení č. 9 (přítomno 18 senátorů):  pro 18   
AS UP schválil návrh rozdělení příspěvku podle ukazatele A+B1 v roce 2009. 
 
Hlasování o usnesení č. 10 (přítomno 18 senátorů):  pro 18   
AS UP se chce zabývat podrobněji kontrolou činnosti a hospodaření jednotlivých CJ. 
V návaznosti na tento záměr žádá vedení UP o předložení konkrétních závěrů auditu CVT UP 
a jeho implementaci. 
 
 
Ad 5)   Informace z RVŠ 
Materiály a informace z RVŠ jsou k dispozici na internetové adrese: http://www.radavs.cz 
 
Doc. Kubínek a prof. Opatrný informovali senátory o jednotlivých fázích projednávání BKTV.  
Akademické senáty vysokých škol nesouhlasí  s tím, aby tento dokument byl považován za základ 
pro přípravu věcného záměru zákona o VŠ.  Proto vznikla Hradecká výzva,  ke které se připojují  
AS. Reakcí na současnou situaci je návrh usnesení AS UP. 
 
Hlasování o usnesení č. 11 (přítomno 18 senátorů):  pro 18   
Akademický senát Univerzity Palackého nesouhlasí s tím, aby BKTV byla považována za 
základ pro přípravu věcného záměru zákona. Celý proces přípravy BKTV nebyl dostatečně 
transparentní a je třeba, aby příprava nového zákona o terciárním vzdělávání byla zahájena 
až po odborné a věcné debatě o skutečných potřebách rozvoje vysokoškolského sektoru. 
Zároveň nesouhlasí s vládou navrhovaným harmonogramem přípravy věcného záměru 
zákona, který je v rozporu s  prostorem pro otevřenou diskuzi a transparentní přípravu 
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reformních změn tak, jak byl avizován  ministrem školství Liškou na jeho setkání 
s akademickou obcí Univerzity Palackého v Olomouci. 

 

Pro lepší informovanost navrhuje předseda AS UP zřídit pracovní komisi k zákonu o terciárním 
vzdělávání. Navržení členové souhlasili s účastí v komisi. 
 
 
Hlasování o usnesení č. 12 (přítomno 17 senátorů):  pro 17   
AS UP souhlasí  se zřízením Komise AS UP k zákonu o terciárním vzdělávání  a souhlasí, aby 
se jejími členy stali: 
Prof.MUDr et PhDr. Jana Mačáková, CSc. – zástupce v komisi za MŠMT 
JUDr. Marek Hodulík – zástupce v komisi za studentskou komoru RVŠ 
Prof. RNDr. Tomáš Opatrný, Ph.D. – člen předsednictva RVŠ 
Doc. MUDr. Eliška Sovová, CSc. MBA – členka AS UP 
PhDr. Ladislav Jakub – člen AS UP 
Doc. RNDr. Roman Kubínek, CSc. – člen AS UP 
Zástupce vedení UP 
 
Ad 6)   Studentská rubrika 
Materiály a informace z SK RVŠ jsou k dispozici na internetové adrese: http://www.skrvs.cz 
 
Dotace na stravu pro studenty LF stravující se ve FN 
Vzhledem k tomu, že FN má problémy se stravováním studentů, LF žádá o poskytnutí příspěvku na 
stravné pro studenty LF i pro FN. Podle vedení UP je nutné zažádat MŠMT o to, aby FN byla 
zařazena mezi externí poskytovatele stravování pro studenty UP. 
 
 
Ad 7)   Různé 
-    Prorektor Chráska oznámil zřízení  dvou nových komisí na UP a požádal o účast senátorů 
v těchto komisích: 

1. Koordinační rada pro distanční a kombinované vzdělávání – navržen doc. Mazal, 
2. Komise pro Portál UP, www stránky a IT na UP – navržen Mgr. Tuček. 

 
 
Hlasování o usnesení č. 13 (přítomno 18 senátorů):  pro 17  zdržel se  1    
AS UP souhlasí s tím, aby se doc. Ferdinand Mazal stal členem Koordinační rady pro 
distanční a kombinované vzdělávání za AS UP a Mgr. Pavel Tuček se stal členem Komise pro 
Portál UP, www stránky a IT na UP za AS UP. 
 
-    Prorektor Malacka rozdal členům senátu první číslo magazínu UP Žurnál plus, který bude 
vycházet každého půl roku a požádal senátory o zaslání příspěvků i připomínek do redakce 
časopisu. Odpovědným redaktorem je Mgr. Palaščák. 
 
-    Diskusní fórum AS UP – na webových stránkách AS UP (ve spodní části stránky). Je možné se 
do něj přihlásit stejně jako při vstupu na Portál UP. Je k dispozici pro vyjádření reakcí na otevřená 
témata nebo pro  vytvoření diskusních témat. Fórum je určeno pro členy AS UP, ovšem pokud je 
zasedání AS UP veřejné, musí být i tato diskuse k nahlédnutí i všem ostatním členům akademické 
obce. Ti se potom mohou na své senátory obracet, aby si nechali vysvětlit jejich názory. Oproti 
dosavadní „Konferenci AS UP“ je předností fóra, že veškerá diskuse je pohromadě a nezaplňuje 
elektronickou poštu. 
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- JUDr. Bartoň podal informaci o přijatém usnesení ze zasedání LK ze dne 19.1.2009, ve kterém 
komise  požaduje po vedení UP zveřejňování všech norem UP v úplném znění. 
 
 
 
 
Termín příštího zasedání AS UP :            22.  dubna  2009  ve 13,00 hodin 
                                                                     ve velké  zasedací místnosti RUP 
 
Předpokládané další termíny zasedání AS UP: 20. května 2009  a 17. června 2009. 
 
 
Prezentace Portálu UP pro potřeby AS UP   
 
Nová komunikace prostřednictvím Portálu UP na internetové adrese: http://portal.upol.cz       
Přístupová cesta k materiálům senátu na Portálu UP:  

- v pravém horním rohu kliknout na „Přihlásit se“, 
- zadat uživatelské jméno a heslo (informace podá Mgr. Rašková, tel. 1890), 
- v horní liště „Hlavní nabídka“ kliknout na „Dokumenty“, 
- kliknout vlevo na „Univerzita Palackého“ (kliknout na křížek), 
- kliknout vlevo  na „Akademický senát“ a objeví se portlety s materiály AS UP, o 

jejichž zavěšení informuje Kancelář AS UP. 
 
Konference AS UP: asup@listserv.upol.cz 
 
 
 
 
V 16,15 hod. zasedání AS UP bylo ukončeno. 
V Olomouci dne 4. 3. 2009 
 
 

                                                                                             doc. RNDr. Roman Kubínek, CSc., v.r. 
                                                                                                                 předseda AS UP 
 
 
Zapsala: Ing. Libuše Puchingerová     
Datum: 9. 3. 2009 
 
 
 
 
 
 
 
 
Usnesení ze zasedání AS UP dne  4. 3. 2009 
 
1.   AS UP schválil upravený program jednání senátu dne 4. března 2009. 
 
2.   Usnesení č. 1 a č. 2 ve věci  rozšíření počtu senátorů AS UP zastupujících nově vzniklou 
Fakultu zdravotnických věd UP (Statut UP čl. 7 odst. 2) a vyhlášení dílčích voleb do AS UP na  
této fakultě  byla přijata třípětinovou většinou hlasů všech senátorů AS UP. 
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3.   AS UP schválil jako skrutátory pro volbu delegáta do RVŠ  Mgr. Pavla Tučka a  Aleše 
Obra.               
 
4.   AS UP schválil Mgr. Janu Kameníčkovou jako delegátku  za FZV UP  do sněmu   RVŠ na 
funkční období 2009-2011.                    
 
5.   AS UP schválil návrh změny Statutu  UP v čl. 13 odst. 2. 
 
6.   AS UP schválil návrh nového Statutu PdF UP ve znění doporučeném LK AS UP a 
odsouhlaseném na zasedání AS UP předsedou AS PdF. 
 
7.   AS UP schválil  předložený návrh novely Volebního a jednacího řádu  AS PF UP. 
 
8.   AS UP schválil převedení  dodatečně poskytnutého příspěvku pro UP z MŠMT na  rok 
2008 ve výši 5 713 tis. Kč do centrální rezervy UP.  
 
9.   AS UP schválil návrh rozdělení příspěvku podle ukazatele A+B1 v roce 2009. 
 
10. AS UP se chce zabývat podrobněji kontrolou činnosti a hospodaření jednotlivých CJ. 
V návaznosti na tento záměr žádá vedení UP o předložení konkrétních závěrů auditu CVT UP 
a jeho implementaci. 
 
11.  Akademický senát Univerzity Palackého nesouhlasí s tím, aby BKTV byla považována za 
základ pro přípravu věcného záměru zákona. Celý proces přípravy BKTV nebyl dostatečně 
transparentní a je třeba, aby příprava nového zákona o terciárním vzdělávání byla zahájena 
až po odborné a věcné debatě o skutečných potřebách rozvoje vysokoškolského sektoru. 
Zároveň nesouhlasí s vládou navrhovaným harmonogramem přípravy věcného záměru 
zákona, který je v rozporu s  prostorem pro otevřenou diskuzi a transparentní přípravu 
reformních změn tak, jak byl avizován  ministrem školství Liškou na jeho setkání 
s akademickou obcí Univerzity Palackého v Olomouci. 
 
12.  AS UP souhlasí  se zřízením Komise AS UP k zákonu o terciárním vzdělávání  a souhlasí, 
aby se jejími členy stali: 
Prof.MUDr et PhDr. Jana Mačáková, CSc. – zástupce v komisi za MŠMT 
JUDr. Marek Hodulík – zástupce v komisi za studentskou komoru RVŠ 
Prof. RNDr. Tomáš Opatrný, Ph.D. – člen předsednictva RVŠ 
Doc. MUDr. Eliška Sovová, CSc. MBA – členka AS UP 
PhDr. Ladislav Jakub – člen AS UP 
Doc. RNDr. Roman Kubínek, CSc. – člen AS UP 
Zástupce vedení UP 
 
13.  AS UP souhlasí s tím, aby se doc. Ferdinand Mazal stal členem Koordinační rady pro 
distanční a kombinované vzdělávání za AS UP a Mgr. Pavel Tuček se stal členem Komise pro 
Portál UP, www stránky a IT na UP za AS UP. 
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